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Zastupitelstvo schválilo rozpočet, bude rekordní
Varnsdorf bude hospodařit s více než půlmiliardou

Varnsdorf    Zastupitelstvo na 
svém lednovém zasedání schvá-
lilo nejdůležitější dokument 
tohoto roku – rozpočet měs-
ta, ve kterém vedení města ve 
spolupráci s jednotlivými odbo- 
ry, příspěvkovými organizacemi  
a zastupiteli připravilo investiční 
záměry na letošní rok.

Nejedná se však pouze o nové 
stavby či rekonstrukce, ale také  
o běžný provoz a přípravu budou-
cích záměrů v podobě projekto-
vých dokumentací. Varnsdorf má 
tak na tento rok naplánované vý-
daje ve výši 524 520 952 korun. 
Předpokládané příjmy by měly 
dosáhnout výše 476 308 026 ko-
run. Schodek mezi příjmy a výdaji 
činí 48 212 926 korun a bude kryt 
přebytky finančních prostředků 
z minulých let. Město je v dobré 
finanční kondici a nemá žádné zá-
vazky vůči bankám.

V roce 2023 patřilo ke stěžej-
ním úkolům dokončit dvě nároč-
né investiční akce, které přechá-
zely rozpočty města několik let. 
Řeč je o výstavbě nové mateřské 
školy v Západní ulici a rekonstruk-
ci ubytovny v ulici T. G. Masaryka. 
Oba objekty budou předány do 
užívání v prvním čtvrtletí roku. 
Největší a také nejnáročnější 

stavbou roku 2024 bude rekon-
strukce mostu pod marketem 
Penny v  Národní ulici, jehož sta-
vebně technický stav se natolik 
zhoršil, že již nesnese odkladu. Po 
dobu rekonstrukce dojde v této 
lokalitě ke značným komplikacím 
v dopravě, se kterými je nutné 
počítat. Město ve svém záměru 
samozřejmě počítá i s případnými 
opravami komunikací, po kterých 
bude probíhat objízdná trasa. 
Další velkou stavební akcí, kte-

rá se bude realizovat v letošním 
roce, je otevření vyhlídky Hrádek. 
Půjde o dokončení rekonstrukce 
terasy a instalaci zábradlí, rekon-
strukci vrchního parkoviště, pří-
jezdové cesty, terénních úprav, 
veřejného osvětlení a následné 
slavnostní otevření Hrádku u pří-
ležitosti jeho 120. výročí. Dru-
hou velkou akcí v oblasti kultury 
a cestovního ruchu je dokončení 
zásadní rekonstrukce Červeného 
kostela, konkrétně podlah a pod-

hledů ochozů lodi kostela a insta-
lace osvětlení. V oblasti sportu  
a volného času bude pokračovat 
výstavba skateparku „U komína“, 
jehož součástí je i sanace komína, 
a ve spolupráci s Povodím Ohře  
i realizace náplavky. Dalších úprav 
se dočká i areál Mašíňáku, v plánu 
je instalace work-outové sestavy, 
opalovacího mola, nová vodovod-
ní přípojka a architektonická stu-
die. Velké investice, resp. obměny 
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Varnsdorfský rozpočet je rekordní, hospodařit se bude s více než půlmiliardou; foto Tomáš Secký
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Cvičení, transport pacientů či dopravní nehody.
Varnsdorfští hasiči měli v lednu plné ruce práce

Varnsdorfští  dobrovolní hasiči cvičili záchranu osob z ledu; foto miw.cz

Varnsdorf    Členové dobro-
volné jednotky přijali v neděli 
21. ledna od rumburských kolegů 
pozvání na ledový výcvik na ryb-
níku Racek v Rumburku. 

Zatí mco normální lidé ještě po 
ránu odpočívali, dobrovolní hasi-
či se navlékli do suchých obleků 
a snažili se z vody zachránit veli-
tele Jiřího Suchardu. Ten se někdy 
bránil, někdy hrál mrtvého, ale 
zasahující hasič ho vždy dostal – i 
s pomocí tahajících kolegů – na 
pevný led.

Transport pacienta
Profesionální hasiči před kon-

cem uplynulého roku nacvičovali 
transport pacienta pomocí no-
vého žebříku, ve středu 3. ledna 
takovou záchrannou akci provedli 
na ostro. Zdravotníci potřebovali 
pomoci s transportem člověka do 
sanitky z panelového domu. Místo 
toho, aby hasiči táhli indisponova-
nou osobu po schodech například 
v transportní plachtě, využili právě 
nosítka na žebříku.

Tři výjezdy za sebou
Třikrát během dopoledne v ne-

děli 7. ledna vyjížděla profesionál-
ní jednotka do města. Poprvé si 
pomoc vyžádali zdravotníci, kteří 
potřebovali pomoci s transportem 

pacienta. Podruhé hasiči otevírali 
byt, uvnitř kterého měla být oso-
ba vyžadující pomoc. Do třeti ce 
pak hasiči odčerpali vodu ze zato-
peného sklepa rodinného domu.

Zahoření komína
Ve čtvrtek 11. ledna vyjížděly tři 

jednotky – varnsdorfská profesio-
nální, rumburská a dobrovolná 
krásnolipská – na požár nízké bu-
dovy v ulici Varnsdorfská v Krásné 
Lípě. Po příjezdu na místo bylo 
průzkumem zjištěno, že došlo 
k zahoření kolem komínového 
tělesa. Hasiči natáhli dva vodní 
proudy a museli částečně rozebrat 
konstrukci objektu z důvodu vy-
hledání skrytých ohnisek. Objekt 
byl celou dobu monitorován také 
termokamerou.

Náročná směna
Směna B zasahovala během 24 

hodin u tří nehod. K první vyjíždě-
la v neděli 14. ledna do Rybniště, 
osobní automobil tam narazil do 
stromu u nedalekého rybníku. 
Druhá nehoda byla hlášena na 
vrcholku Šébru, tam se hasiči po-
tkali i s kolegy z druhého kraje. 
Automobil skončil ve stromě 
ve svahu. 

K poslední nehodě jeli hasiči 
v pondělí 15. ledna ráno na Stu-

dánku, osobní vozidlo skončilo na 
kluzké vozovce na střeše. Nikdo 
u vozidla ovšem nebyl, kvůli úniku 
provozních kapalin velitel zása-
hu povolal Unimog, bylo potřeba 
auto dát zpět na kola.

Do města přišla zima
„Do města přišla zima, víš jak 

si mě líbal“.  Těmito slovy začíná 
písnička od Kateřiny Marie Tiché, 
nicméně hasiči místo toho měli 
v pohotovosti  opět Unimoga. 
Ve čtvrtek 18. ledna dopoledne 
došlo v kopci mezi Brtníky a Vlčí 
Horou k zapadnutí  do příkopu ka-
mionu, který se vyhýbal druhému 
vozidlu. 

Vzhledem k tomu, že se řidič 
opakovaně snažil sám i s cizí po-
mocí marně vozidlo vyprosti t, 
a vzhledem k tomu, že vozidlo 
tvořilo na zledovatělé vozovce 
překážku pro autobusovou dopra-
vu, byl na místo povolán MB Uni-
mog varnsdorských dobrovolných 
hasičů, kteří ho během 10 minut 
dostali bez poškození zpátky na 
vozovku.

V sobotu dopoledne 20. ledna si 
pak pomoc speciálu vyžádali hasiči 
z Kytlic, zasahovali u nehody osob-
ního vozidla, které na namrzlé 
vozovce sjelo nad potok a hrozilo, 

že když nebude při vyprošťování 
správně zajištěno, skončí ve vodě.

Překvapením dne bylo, že při-
bližně 500 metrů od místa zásahu 
skončil mimo vozovku další z řidi-
čů. Hasiči se tedy přemísti li tam, 
sypač kluzkou zatáčku posypal 
a pak – opět navijákem a bez po-
škození – dostali hasiči vozidlo 
zpět na silnici.

Do třeti ce pak došlo nedaleko 
od druhého zásahu k dalšímu za-
padnutí  osobního vozidla při otá-
čení, tam ale stačily pro vytlačení 
zpět na pevnou zem silné ruce 
kytlických hasičů, naviják nebyl 
potřeba.

Dopravní nehoda
Všechny záchranné složky za-

sahovaly v pondělí 22. ledna 
u dopravní nehody v křižovatce 
ulic Legií, Východní a Kollárova. 
Dopravu na místě řídili strážníci 
Městské policie Varnsdorf. 

Únik provozních kapalin
Až na vrchol Jedlové. Hasiči si 

ovšem nedělali v sobotu 27. led-
na výlet, který by byl jistě příjem-
nější, nicméně museli likvidovat 
únik provozních kapalin. Na místě 
zasahovali také dobrovolní hasiči 
z Horního Podluží.

                                               Hasiči Varnsdorf
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Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

Hned dvakrát letěl do Varnsdorfu záchranářský vrtulník

Trénovali na zastávce
Dozorčí služby přijal telefonické 

oznámení, že v prostorách au-
tobusového nádraží na jednom 
z nástupišť skupinka mladíků pro-
vozuje trénink bojových sportů. 
Dozorčí služby na příslušné místo 
zaměřil kameru městského ka-
merového systému a skutečně 
zjisti l, že tři mládenci provozují 
trénink Kickboxu. Na místo vysla-
ná hlídka provedla u osob kon-
trolu totožnosti  a poučila je, že 
autobusové nádraží není vhodné 
místo k provozování sportovní 
činnosti  a dotyčné z místa vyká-
zala.

Měl se vloupat do zahrady
Cestou linky 156 bylo na slu-

žebnu městské policie oznáme-
no občankou města, že se jí měl 
někdo vloupat do domu. Násled-
ně upřesnila, že do domu se ne-
vloupal, ale má se pohybovat po 
pozemku. Na místo byla vyslána 
hlídka strážníků, kteří se spojili 
s oznamovatelkou, jež uvedla, že 
osoba nezjištěného popisu měla 
již utéct do přilehlých zahrad. 
Hlídkou byla provedena kontrola 
v dané lokalitě s negati vním vý-
sledkem. Oznamovatelka byla po-
učena o dalším postupu ve věci, 
což vzala na vědomí.

Dopravní nehoda
Hlídkou městské policie byla 

při preventi vní kontrole města 
zjištěna dopravní nehoda v kři-
žovatce ulic Kostelní a Polní, kde 
došlo ke srážce dvou osobních au-
tomobilů. Účastníci nehody již vy-
rozuměli Skupinu dopravních ne-
hod Policie ČR. Vzhledem k tomu, 
že jeden z účastníků nehody si 
stěžoval na bolest hlavy, byla na 
místo hlídkou přivolána Zdravot-
nická záchranná služba. 

Řezal, kdy neměl
V nedělních dopoledních ho-

dinách bylo přijato oznámení od 
občana města, že někdo v okolí 

tenisových kurtů řeže motorovou 
pilou, kdy to trvá již cca hodinu. 
Hlídka strážníků na místě zjisti la, 
že jde o hluk od jednoho z domů 
v ulici Křižíkova. Docházelo ke 
zpracování dřeva motorovou pi-
lou, přičemž původci hluku si 
neuvědomili, že se dopouštějí po-
rušování vyhlášky města, která 
zakazuje takovéto činnosti  v ne-
dělních dopoledních hodinách. 
Po kontrole totožnosti , poučení 
a s ohledem na to, že s hlídkou 
spolupracovali, své činnosti  ihned 
zanechali a takového jednání se 
dopusti li poprvé, byla celá věc vy-
řešena mírně.                      MP Varnsdorf 

Prostornější zázemí. Záchranáři z Rumburku převzali 
nově rozšířenou část své výjezdové základny

Rumburk  Zdravotničtí  zá-
chranáři na výjezdové základ-
ně v Rumburku začali využívat 
prostornější zázemí. Ke stávající 
budově z roku 2010 vznikl větší 
prostor pro záchranáře, ale také 
garážová stání pro záložní sanit-
ky.

V rámci investi ční akce, kterou 
fi nancoval Ústecký kraj, byla vy-
budována dvoupodlažní zděná 
přístavba ke stávajícímu objektu 
výjezdové základny Záchranné 
zdravotnické služby Ústeckého 
kraje v Rumburku. Tím došlo 
k rozšíření dosavadního zázemí 
pro zaměstnance a dále k roz-
šíření stávajícího objektu o dvě 
garážová stání vozidel a skladové 
prostory. 

„Celkové investi ční náklady 
přesáhly 23,4 milionu korun včet-
ně DPH. Stavba trvala přesně 
jeden rok, od srpna 2022 do srp-

na 2023. Chtěl bych poděkovat 
všem, kteří se na realizaci stavby 
podíleli a pomohli tak záchraná-
řům z Rumburku zajisti t špičkové 
podmínky,“ řekl radní Ústeckého 
kraje pro oblast majetku a inves-

Rumburští  záchranáři převzali novou přístavbu výjezdové základny; foto Radka Tůmová, 
Rumburské noviny

Varnsdorf     Hned dvakrát bě-
hem jednoho dne přistával ve 
Varnsdorfu záchranářský vrtul-
ník z Ústí  nad Labem.

K prvnímu případu letěl v sobo-
tu 27. ledna v dopoledních hodi-
nách. Důvodem zásahu byly náhlé 

vážné zdravotní potí že u pacienta. 
Na místo přijela i pozemní posád-
ka záchranářů. Prokop Voleník, 
mluvčí krajských záchranářů uve-
dl, že pro náhlé akutní a závažné 
zdravotní potí že záchranáři 
pacienta po primárním ošetření 

lékařskou posádkou transporto-
vali vrtulníkem do ústecké ne-
mocnice.

Týž den byl povolán vrtulník 
znovu. Letěl k seniorovi, který 
měl také vážné zdravotní potí že. 
Prokop Voleník, mluvčí krajských 

záchranářů uvedl, že seniora po-
sti hla srdeční zástava. Resuscita-
ce byla bohužel neúspěšná a muž 
bohužel i přes veškerou pomoc 
zemřel.

                                                      Redakce

ti c Tomáš Rieger. 
Součástí  stavební akce bylo 

i nezbytné rozšíření stávajícího 
asfaltového nádvoří oploceného 
areálu výjezdové základny a rea-
lizace nutných přípojek a rozvodů 

energií. Dále byl vybudován ote-
vřený ocelový přístřešek pro dvě 
sanitní vozidla. Instalován byl i zá-
ložní zdroj elektrické energie pro 
garážová vrata, vjezdovou bránu 
a nouzové osvětlení výjezdové 
základny. 

„Rozšířené zázemí pro záchran-
nou službu je jedním z kroků, kte-
rými se Ústecký kraj snaží zajisti t 
dostupnost zdravotnické péče ve 
Šluknovském výběžku. Na dalším 
zlepšování zdravotnických slu-
žeb v oblasti  nadále pracujeme. 
Ve spolupráci se Zdravotnickou 
záchrannou službou Ústeckého 
kraje pak usilujeme o zajištění 
nadstandardního vybavení všech 
základen záchranářů, protože 
je jejich práce nesmírně důleži-
tá pro všechny občany kraje,“ 
doplnil Radim Laibl, radní Ústec-
kého kraje pro oblast zdravotnic-
tví.                                         Redakce
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Varnsdorf    Město v poměr-
ně krátké době získalo do svého 
vlastnictví další objekt. Opuště-
nou budovu s číslem popisným 
1600, která se nachází v bezpro-
střední blízkosti  obvodního od-
dělení PČR, na základě nabídky 
Římskokatolické farnosti  koupil 
Varnsdorf za cenu 5 800 000 ko-
run. Získané peníze chce církev 
využít na opravu dalších objektů, 
které ve Varnsdorfu má a chátra-
jí. 

Z historie budovy
Na úpatí  Hrádku se nachází po-

měrně velká zděná budova, o kte-
ré toho zejména mladší generace 
příliš neví. Ta starší o ní mluví jako 
o škole, internátu apod. Jak už to 
v té době bývalo, rozhodnutí  po-
stavit tento objekt padlo 23. pro-
since roku 1896, skica budovy byla 
investorům předložena v březnu 
1897, základní kámen byl polo-
žen 1. června 1897 a za rok a půl, 
2. prosince 1898, u příležitosti  
oslav 50. výročí panování císaře 
Franti ška Josefa I. byl objekt pře-
dán do užívání. Budova je posta-
vena stylově v čisté pozdní neore-
nesanci. Podle plánů městského 
stavitele Antona Möllera jí postavi-
li pánové Johann Josef Wauer a Jo-
hann Wauer junior, zedničtí  mistři 
z Warnsdorfu.

Stavební náklady byly odhad-
nuty na 50 000 zlatých (cca 100 
000 korun – po přechodu na koru-
novou měnu v roce 1892 se zlatý 
měnil v kurzu 1 zlatý za 2 koruny, 
což by dnes obnášelo přibližně 
hodnotu 7 500 000 korun), nako-
nec však dosáhly 145 824 korun. 
Po druhé světové válce budova 
sloužila dlouhá léta jako internát 
učiliště n. p. TOS., po roce 1989 
objekt získala Římskokatolická cír-
kev, která zde pod vedením děka-
na Baláže vytvářela tzv. Rezidenci 
– společenský prostor pro farní-
ky. Poslední využití  budovy bylo 
v roce 2022, kdy v několika míst-
nostech našlo dočasné ubytování 
5 ukrajinských rodin, které uprchly 
pře válečným konfl iktem.

Chorobinec
Již císařský patent Josefa II. 

z roku 1784 ukládal obcím péči 
o choré. V rámci svých reforem ru-
šil kláštery a z nich vytvářel „zdra-
votnicko-sociální“ zařízení s názvy 
sirotčinec, chorobinec, chudo-
binec či obecní dvůr. Zřizování 
těchto insti tucí většinou iniciovali 
a také fi nančně podporovali míst-

ní bohatí  – tedy továrníci, kteří ve 
spolupráci s městy a obcemi orga-
nizovali sbírky, fondy. 

Zatí mco posláním chudobince 
bylo zaopatření zestárlých a chu-
dých příslušníků obce, chorobi-
nec se stal útulkem pro staré lidi 
nemocné (v podstatě starobinec) 
a práce neschopné. Posláním 
chorobince (Siechenhaus) bylo 
především poskytovat péči oso-
bám invalidním, tedy tělesně po-
sti ženým a jednalo se o zařízení 
veřejné (státní), kde přispívaly na 
provoz města. Vzhledem k tomu, 
že součástí  chorobinců byla i péče 
o infekční nemocné, zejména pro 
pacienty malomocné, stavěly se 
většinou mimo centrum. Nejlé-
pe poblíž nově zřizovaných ne-
mocnic. Co se týká poskytované 
péče, o chudé i choré se většinou 
staraly řeholnice. Zpočátku to byl 
většinou jen ranhojič (později lé-
kař, většinou chirurg), dále vrátný, 
opatrovníci, pradleny, podomci 
ale také místní učitel.

Nejinak tomu bylo i v našem 
městě. Emanuel Palme zde již 
v roce 1866 vybudoval ve Florian-
sdorfu (dnešní Hrádek), v areálu 
nemocnice Sv. Josefa chorobinec, 
ústav, který byl zabezpečen znač-
nou dotací. Následkem průmys-
lové revoluce a rozvoje industria-
lizace, masivního nárůstu počtu 
obyvatel a rozšíření města a jeho 
následného sloučení v roce 1868 
tento ústav s omezenou kapaci-
tou přestal stačit, a tak bylo v roce 
1896 rozhodnuto o výstavbě zcela 
nového, moderního zařízení, které 
se bude o tyto klienty starat. Jak je 
psáno výše, od prvního záměru do 
otevření uplynuly pouhé dva roky. 
V jakémsi mo� u k výstavbě jsme 
se dočetli, že: „proto se přikroči-

lo ke stavbě nového domu a ten 
může být i pro pozdější časy pa-
mátníkem varnsdorfské dobročin-
nosti “. Otevřením nového objektu 
pod Hrádkem se kapacita služeb 
chorobince navýšila z původních 
20 v areálu nemocnice na 60 lů-
žek, což byl pro město naší velikos-
ti  skutečně významný počin.

Chorobinec pod Hrádkem slou-
žil svému účelu více jak 30 let. 
Na konci 20. let minulého století  
bylo rozhodnuto o výstavbě vět-
šího a především modernějšího 
zařízení s větším působištěm, tedy 
chorobincem okresním. Ten byl 
z iniciati vy Okresního správního 
výboru budován od roku 1928 
na zelené louce na jižním okra-
ji města v blízkosti  zahrádkářské 
kolonie. Vybraný pozemek byl ve 
velmi půvabné lokalitě, jeho ne-
výhodou bylo však velké množství 
spodní vody, s nímž se architekt 
vyrovnal velmi elegantně - budova 
stojí v jakési betonové vaně a má 
velmi originálně vyřešeno odvět-
rávání základů pomocí průduchů. 
Po jeho otevření v roce 1931 byl 
původní objekt chorobince pod 
Hrádkem nákladně rekonstruován 
a od roku 1934 již sloužil jako škol-
ské zařízení.

Jako chorobinec fungovala sou-
časně městská nemocnice až do 
druhé světové války. Za války pak 
sloužila jako lazaret pro německé 
vojáky, kteří v rámci rekonvales-
cence často navštěvovali přilehlý 
Kaiserpark (později Volks Garten). 
Po skončení války zde do roku 
1947 sídlila posádka Rudé ar-
mády, poté až do roku 1952 byla 
budova opuštěná, poznamenaná 
bývalými obyvateli. V té době bylo 
rozhodnuto, že v něm bude umís-
těna nemocnice. 

V roce 1952, tedy po přestavbě 
budovy chorobince na nemoc-
nici, zde byla umístěna oddělení 
chirurgie, interní, gynekologické 
a porodnické, oční a dětské od-
dělení. V rámci rekonstrukce byla 
také v akci Z zahájena výstavba 
současné administrati vní a správ-
ní budovy, která byla dokončena 
v roce 1958. Defi niti vní podobu 
dostal tento objekt v roce 1970. 
K první změně došlo v roce 1957, 
kdy bylo oční oddělení přemístě-
no do Rumburku, rozšířeno bylo 
naopak oddělení gynekologicko-
porodnické a došlo ke sloučení 
dětského oddělení s podobným 
v Krásné Lípě. V roce 1959 byla při 
dětském oddělení zřízena škola, 
nejprve 1. třída ZŠ, později také 
škola mateřská a od roku 1966 
dvě třídy základní školy pro malé 
pacienty z dětského oddělení 
a ortopedie. Zmíněné ortopedic-
ké oddělení zde vzniklo na počát-
ku 60. let, náhradou za oddělení 
chirurgie, které bylo přemístěno 
do Rumburku. Tyto služby zde 
pak s menšími změnami zůstaly 
zachovány až do počátku 90. let 
minulého století .

Naopak původní nemocnice, 
tedy Špitál sv. Josefa v Kotlině 
i s přilehlou oční klinikou, byl na 
konci padesátých let předán do 
užívání Československé armádě, 
která do něj umísti la svá kasárna, 
oční kliniku přestavěla na ubikace, 
z vlastní budovy nemocnice s kaplí 
se stal štáb a objekt byl na pozem-
cích propojených provizorním 
kovovým mostem přes Mandavu. 
Armáda (naposledy 73. záchranný 
pluk CO) zde působila až do roku 
1997, kdy objekt od státu opět na-
bylo město.                       

                                                   Jiří Sucharda

Město koupilo od Římskokatolické církve bývalou „rezidenci“ 

Město objekt koupilo od Římskokatolické farnosti  za téměř šest milionů korun. Využití  pro ni zatí m nemá; foto mapy.cz



 5

Zprávy3/2024

Varnsdorf     Dům dětí  a mlá-
deže nezahálí a opět připravil 
pestrou nabídku akti vit v době 
pololetních a jarních prázdnin. 
V pátek 2. února se uskutečni-
ly pro děti  dvě akce – šachový 
turnaj a Jógitka. Na Jógitce si 
děti  zacvičily jógu, procvičily 
smyslové vnímání a vyzkoušely 
si techniky muzikoterapie a ar-
teterapie.

Zastupitelstvo schválilo rozpočet, bude rekordní
Varnsdorf bude hospodařit s více než půlmiliardou

DDM Varnsdorf: Bohatý program na jarní prázdniny

herních prvků se dočká i spodní 
část hřiště v parku „Sprosťák“ 
u knihovny.

Bude se investovat také do in-
frastruktury. Na programu je dal-
ší, druhá, část výstavby splaškové 
a dešťové kanalizace v ulicích Kla-
denská a Petra Bezruče. Podobně 
„uložené“ fi nanční prostředky pů-
jdou i do sítě veřejného osvětlení, 
a to např. v ulicích Husova – Zá-
padní, Dolní nábřeží, Cyklisti cká, 
Kolínská, 5. května, Jarošova, Mo-
ravská, Strakonická, Nemocniční 
– Krátká, Karlova – Školní, ČS let-
ců, B. Němcové – Karlínská, Má-
nesova nebo montáž inteligent-
ního rozvaděče v ulici Truhlářská. 
Dokončovat se bude ve spoluprá-
ci s ČEZ Distribuce i druhá etapa 
osvětlení na Studánce. 

Část fi nančních prostředků pů-
jde i do objektů města. V Klubu 
Pohádka se chystá realizace no-
vého plynového topení, rekon-
strukci čeká i plynová kotelna 
v budově gymnázia. Kulturní dům 
Střelnice se sice v roce 2024 ne-
dočká své celkové rekonstrukce, 
na kterou město hledá vhodný 
dotační ti tul, ale po nedávné re-
konstrukci plynové kotelny se 
dočká i nové elektrické přípojky. 
Aktuálně město řeší také havarij-
ní stav střechy a terasy, který těs-
ně koncem roku nastal v objektu 
knihovny a na služebně městské 
policie. V oblasti  bytové výstavby 
je naplánováno zateplení fasády 
a lodžií u posledního městského 
panelového domu v ulici Karolí-
ny Světlé č. p. 3014. Své důstojné 

zázemí naleznou i starší obyvatelé 
bytů zvláštního určení v bývalých 
kasárnách, kde bude na břehu 
řeky Mandavy realizována pro 
oba domy odpočinková zimní za-
hrada.

Město v poslední době koupilo 
objekt bývalé rezidence a budovu 
starého nádraží, v úvahu také při-
chází převzetí  další budovy býva-
lého oddělení pohraniční policie, 
a to zdarma od státu. V žádném 
případě se nejedná o další hro-
madění nemovitého majetku, 
každý z objektů nyní prochází sta-
vebně-technickým auditem, kte-
rý doporučí jeho sanaci, údržbu 
a naznačí další využití .

Varnsdorf bude investovat také 
do oprav svého drobnějšího ma-
jetku. Těšit se proto můžeme na 
první z řady nově vybraných au-
tobusových čekáren, které by 
měly postupně nahradit všechny 

zastávky. Výměnu čeká také lávka 
přes Mandavu u společnosti  KWL.

Rozpočet samozřejmě nezapo-
míná ani desítky položek projek-
tové přípravy, ať už pro vlastní 
realizace nebo pro případné po-
dání žádostí  o dotační ti tuly. Mezi 
ty největší dokončované patří 
projekt náměstí , kde právě pro-
bíhá soutěž na vodní prvek – kaš-
nu, rekonstrukce sportovní haly, 
projektovou přípravu a výstavbu 
dalších parkovacích míst na sídli-
šti  Karolíny Světlé, Lesní, ale také 
u škol Karlova a Brati slavská. Dále 
realizace nového kontejnerového 
stání v ulici Pražská, a to u býva-
lé Burákárny včetně autobuso-
vých zálivů a naproti  bývalému 
pionýrskému domu. S tí m souvisí 
i opravy řady chodníků. Dlouho-
dobým záměrem města je výstav-
ba vlastního zdroje tepla, na který 
akti vně zpracovává projektovou 

dokumentaci a rekonstrukce pře-
dávacích stanic.

Není v možnostech psát 
o všech záměrech, které město 
na letošní rok má. Je v něm řada 
investi c a projektových doku-
mentací do školských budov, do 
nemocnice, do velké i malé po-
likliniky, ale také do sportu, a to 
různou formou dotačních ti tulů, 
individuálních dotací a příspěvků, 
díky nimž město podporuje nejen 
vlastní akti vity městských klubů 
a organizací, ale i pořádání vět-
ších, nadregionálních akcí, které 
by se jinak nemohly uskutečnit.

Pokud má někdo zájem se po-
drobně seznámit se schváleným 
letošním rozpočtem, nebo se 
i podívat, jak město hospodařilo 
s minulými rozpočty, doporuču-
jeme využít aplikaci „Klikací roz-
počet“ na webových stránkách 
města.                              Jiří Sucharda

Jarní prázdniny pro okres Děčín 
letos připadají na termín 12. – 16. 
února. V pondělí bude uspořá-
dán Turnaj v šachu a ping pongu 
pro amatérské hráče, v úterý se 
děti  mohou těšit na výlet s ná-
zvem Jarňáky v lunaparku. Jak 
už tušíte, pojede se do Liber-
ce, kde na děti  čekají sportovní 
a zábavné akti vity. Středeční Ces-
tou necestou bude ve znamení 

výletu s překvapením, ve čtvr-
tek se chystá Cesta do pravěku 
– netradiční Expedice PajÁla, 
tedy dobrodružná výprava plná 
her a zážitků. Pátek zavr-
ší Karneval v DDM rejem 
masek, tvořením, malováním 
na obličej a možná se bude hrát 
i divadlo.

V nejbližší době se také otevře 
přihlašování na letní tábory. Sta-

čí sledovat facebookové stránky 
Dům dětí  a mládeže Varnsdorf, 
webové stránky ddm.varnsdorf.
cz, nebo zajít přímo do DDM 
Varnsdorf, kde je možné získat 
podrobnější informace a přihláš-
ku na místě vyplnit a odevzdat. 
Doporučujeme to neodkládat, 
tábory se každoročně plní velmi 
rychle!

                                            Barbora Hájková

(dokončení ze str. 1)

Velkou akcí letošního roku bude nový most v Národní ulici; foto Jiří Sucharda
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Fotorok: Prvenství bere Jiří Durdík za snímek Autoportrét

Rozbor krve pro pacienty se žádankou i pro samoplátce

Varnsdorf     Soutěž Fotorok, 
pořádaná fotoklubem Kruhu 
přátel muzea Varnsdorf, dospě-
la letos ke svému 48. ročníku. 
Po několika slaběji obsazených 
ročnících, poznamenaných co-
videm, se soutěž může opět po-
chlubit nárůstem zájmu.

Nejen že se vrací „staří dobří 
známí“, s jejichž výbornými sním-
ky se setkáváme pravidelně, ale 
vždy se objeví i několik nových 
pokušitelů dobrého světla, což je 
dobrou zprávou pro budoucnost. 
Navíc si leckterý nováček při svém 
debutu rovnou odnese i některou 
z cen udílených porotou. Tak tomu 
bylo i letos v případě Denisy Hro-
tí kové. O to lépe, že jde o autorku 
z našeho regionu, konkrétně 
z Dolní Poustevny.

Překvapivě soutěž tentokrát 
neobeslal nikdo ze zahraničí, z Ně-
mecka ani z Polska. I tak se porotci 
při hodnocení zaslaných prací za-
poti li. Před jejich očima defi lovalo 
180 fotografi í od 19 autorů. Hlavní 
organizátor soutěže Josef Zbihlej 
k tomu poznamenává: „Porotě 
trvalo hodnocení téměř tři hodiny 
a jednání bylo chvílemi velmi 
bouřlivé. O tom svědčí fakt, že byla 
udělena dvě čestná uznání. Nejú-
spěšnější výstavní soubor nám le-
tos poslal Jiří Durdík z Prahy, jeho 
fotografi e získaly nejvíc nominací 
na ocenění.“

Již po léta jsme zvyklí kochat se 
výběrem nejzajímavějších foto-
grafi í z Fotoroku  ve varnsdorfské 
knihovně. Termín vernisáže vý-
stavy a předání cen letos připadl 
na úterý 16. ledna. Přehlídku vy-

Odběrová ambulance 
Diagnosti ka s.r.o.
Poliklinika Varnsdorf
Poštovní 2060
Tel.: 702 051 002

Odběry
6:00-11:00 hod.

Administrati va
11:00-12:00 hod.

Varnsdorf     Víte, že v budo-
vě varnsdorfské polikliniky je 
v provozu už rok a půl odběrová 
ambulance Diagnosti ka s.r.o.? 

Ta se nachází v přízemí (když 
projdete hlavním vchodem po-
likliniky, dáte se doprava) a je 
otevřena každý pracovní den od 
6:00 do 11:00 hodin. Budova po-
likliniky má bezbariérový vchod 
ze zadní strany budovy a pacient 
si vyjede výtahem do požadova-
ného patra. 

Odběrová ambulance je jak pro 

pacienty se žádankou na odběry, 
tak pro samoplátce. Samoplátci 
platí  odběr platební kartou nebo 
v hotovosti . Výsledky vyšetření si 
pacienti  mohou vyzvednout v pa-
pírové formě osobně v ordinaci 
na základě předložení občanské-
ho průkazu nebo mohou požádat 
o zaslání výsledků elektronicky, 
a to e-mailem. To probíhá tak, 
že při odběru si zdravotní sestra 
zapíše mj. i váš e-mail a telefon-
ní číslo, na které vám přijde kód, 
kterým uzamčenou přílohu v e-

mailu odemknete.
Odběrová ambulance zajišťuje 

širokou škálu vyšetření. Na odbě-
ry se objednávat zájemci nemusí. 
Výjimku tvoří orální glukózové 
testy, na ně je objednání potře-
ba. Pokud máte nějaké dotazy, 
můžete se informovat na tele-
fonním čísle 702 051 002. „Za-
tí m se netvoří fronty, málokdy se 
stane, že by pacient čekal,“ říká 
Jaroslava Roubíčková, zdravotní 
sestra.

                                           Barbora Hájková

nikajících snímků přišly obdivovat 
tři desítky návštěvníků. Výstavní 
soubor bude v knihovně k vidění 
do poloviny března, poté se na 
dva měsíce přestěhuje na radnici 
v Großschönau.

Josef Zbihlej na vernisáži zmí-
nil, že zdejší fotografové zatí m 
nevyužili možnost sdružit se ve 
fotoklubu: „Mohli by se vzájem-
ně podporovat a rozvíjet, tak jak 
to před osmačtyřiceti  lety udělali 
ve Varnsdorfu a naše činnost fun-
guje vlastně až do dnešních dnů. 
V uplynulém roce se nám, bohu-
žel, nepodařilo získat nové členy 
fotoklubu, a tudíž ani obnovit pra-
videlnou klubovní činnost, která 
by mohla obsahovat fotografi cká 
školení, přednášky pro veřejnost, 
besedy se slavnými fotografy, ná-
vštěvy výstav, organizace fotosou-
těží atd. Je mi skutečně moc líto, že 
se dosud nenašlo ve Šluknovském 
výběžku alespoň pět zájemců 
o klubovou činnost, kteří by tento 
bohulibý úmysl dokázali uskuteč-
nit a kterým bychom mohli předat 
naše poznatky a zkušenosti  včetně 
bohatého fotoarchivu.“

Zatí m tedy mají alespoň mož-
nost prezentovat se prostřednic-
tvím Fotoroku. Jeho uspořádání 
je možné díky fi nanční podpoře 
města Varnsdorfu a sousední obce 
Großschönau. Poděkování patří 
také členům poroty za jejich ná-
ročnou a nezištnou práci, ředitel-
ce knihovny za poskytnutí  prostor 
pro výstavu a v neposlední řadě 
partě dobrovolníků, kteří pomá-
hají s organizací.

                                                             KPMV

Výsledková listi na

Porota ve složení Ondřej Hájek, Václav Sojka, Jiří Stejskal, Jiří Trebati cký 
a Libor Zavoral prohlásila za nejlepší následující snímky:

1. místo: Jiří Durdík, Praha, za fotografi i „Autoportrét“
2. místo: Denisa Hrotí ková, Dolní Poustevna, za fotografi i „Kouzlo oka-
mžiku“
3. místo: Blanka Jedličková, Litvínov, za fotografi i: „Orosená 1“
Čestné uznání: Marián Maštrla, Dolní Podluží, za fotografi i „Holkám to 
sluší - Peloton“
Zvláštní cena poroty za obrazovou působivost: Stáňa Domanský, Kromě-
říž, za fotografi i „Oráč“
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Dne 10. února 
vzpomeneme de-
sáté smutné výročí 
úmrtí pana Miro-
slava Štětiny. Za 
vzpomínku děkuje 

dcera Mirka s rodinou.

Život je dar, proto 
ho žijme s láskou 
a vděčností ... Dne 
21. února uplyne 
10 let, kdy tragic-
ky zahynul milova-

ný syn, bratr a otec Karel Hofman. 
S láskou v srdci na něj vzpomínají 
maminka, bratr Jaroslav, dcera Mar-
kétka, všichni přátelé a kamarádi. 
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.

Dne 17. února uply-
ne 10 let, co odešel 
odkud není návra-
tu pan František 
Hess. Kdo jste ho 
znali, vzpomeňte 

s námi. Stále vzpomínající manželka, 
syn Marcel a dcery Helenka a Markét-
ka s rodinami.

Dne 12. února uply-
ne 23 let od úmrtí 
mého dědečka An-
tonína Polcara. 
Stále vzpomíná 
vnučka Šárka s ro-

dinou.

Dne 13. února uplyne rok od úmrtí 
našeho dědečka, tatínka a manžela 
pana Jiřího Haráka, který žil pro 
svoji rodinu a miloval hudbu. S lás-
kou vzpomíná rodina.

Dne 9. února uply-
ne 5 let, co nás 
navždy opustila 
naše milovaná ma-
minka, babička a 
prababička paní 

Marta Liďáková. S láskou vzpomína-
jí děti Lenka, Marta a Milan s rodina-
mi, vnoučata a pravnoučata.

VZPOMÍNKY

Zprávy 5/2020Společnost 14/2018Zprávy 5/2020SpolečnostZprávySpolečnostZprávy 14/20185/202014/20185/2020Společnost, inzerce 3/2024

 
   
10. – 11. 2. 2024   
MUDr. Hladík Pavel 
Weberova 153/7, Děčín VI 
412 539 29

17. – 18. 2. 2024
pohotovost nebude 
sloužena 

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.
cz. Opravy vodo, elektro, prá-
ce se dřevem, montáž a opra-
vy nábytku, drobné zednické 
práce, ořez stromů a keřů.

Najde se spolehlivý člověk, 
který by pomohl s hrabáním 
a popř. sekáním trávy v rodin-
ném domě ve Varnsdorfu?
Platba dohodou
Tel: 606 202 346, 412 371 295

ŘÁDKOVÁ INZERCE

8

Gerta Hradecká  91 let 
Jaroslav Frkal  75 let 
Vlastimil Petr  77 let 
Lubomír Lehovec  77 let 
Kateřina Pažitná  42 let 
Luboš Hrebeňák  57 let 
Jaroslav Ječný  72 let 
Jaroslav Král  75 let 
Jaromír Pešek  94 let 
Oldřich Císař  66 let 
Herbert Palme  86 let 
Luděk Ceplecha  60 let 
Irmgard Šanderová  91 let 
Ludvík Kožíšek  73 let 
Jindřiška Krupková  92 let 
Dana Vodičková  52 let 
Ladislav Holub  41 let 
Michal Prokopič  69 let 
Vladimír Dvořák  89 let 
Josef Bezchleba  94 let
Hermína Balounová, 82 let
roz. Suchánková 

ÚMRTÍ V LEDNU

Výjezd pracovníků 
fi nančního úřadu 

Varnsdorf     V souvislosti  
s blížícím se termínem pro po-
dání daňových přiznání daně 
z příjmů proběhne tradiční vý-
jezd pracovníků Finanční správy 
do Varnsdorfu na radnici.

Stejně jako v minulých letech 
budou i tentokrát v rámci klient-
ského přístupu Finanční správy 
probíhat v průběhu měsíce břez-
na výjezdy pracovníků územních 
pracovišť Finančních úřadů na vy-
brané obce. Hlavním cílem je za-
jisti t pomoc obyvatelům s podá-
váním daňového přiznání k daním 
z příjmů. Na základě spolupráce 
a získaných zkušeností  z minulých 
let stanovil Finanční úřad jeden 
termín návštěvy na Městském 
úřadu Varnsdorf – nám. E. Beneše 
470, přízemí, dveře č. 25 (zaseda-
cí místnost) – 18. března 2024 od 
13.00 do 16.30 hodin.    Tomáš Secký
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3/2024 Sport

Basketbal: V základní části se dařilo mládežnickým celkům

Futsalisté mají po základní části, v play-off narazí na Kladno 

Futsal: Stará garda jde do fi nále ze třetího místa 

Varnsdorf    Basketbalová se-
zóna pokračuje rychlým tem-
pem a některé týmy se pomalu 
blíží do závěru základních částí  
svých soutěží.

Tým mužů „A“ odehrál další 
dvě utkání na domácí palubov-
ce. Nejprve porazil Liberec 85:81 
(Lehroch 35 bodů) a poté po ne-
vydařeném průběhu nestačil na 
Chomutov 59:68 (Maščuch a Le-
hroch 12 bodů). Nyní čekají áčko 
už jen tři utkání do konce základní 
části , a pokud chtějí pomýšlet na 
účast v letošním play-off , budou 
muset ještě někoho ze svých sou-
peřů porazit. Konečně se zadařilo 
i mužům „B“, když si připsali první 
výhru v letošní sezóně oblastního 
přeboru. Na domácí palubovce 
přehráli rezervu Teplic 81:73 (Be-

Varnsdorf   Konec základní 
části  se celku Futsal Varnsdorf 
moc nepovedl. Severočeský tým 
zakončil úvodní část sezóny Ce-
lostátní ligy v sálové kopané na 
pátém místě a ve čtvr� inále play
-off  narazí na Kladno. Komplikací 
je, že bude sérii začínat na palu-
bovce soupeře. 

V rámci 6. kola Celostátní ligy 
v sálové kopané nastoupil Varns-
dorf na domácí palubovce, kde 
je v tamní sportovní hale hnala 
za úspěchem tradičně vysoká fa-
nouškovská návštěva. Všechno ale 
tak růžové nebylo. 

Varnsdorfští  nejprve nastoupi-
li proti  celku Bombarďáci Větřní. 
Severočeši nezaváhali a soupeře 
z jihu Čech porazili 4:0. „Větřní 
nám chtělo jistě oplati t minulou 
porážku, ale tuto snahu jsme jim 
zmrazili již po půl minutě, kdy skó-
roval náš nejlepší střelec Miloslav 
Kučera. Do přestávky jsme přidali 
ještě jeden gól, prosadil se Kolár. 
Po změně stran jsme kontrolovali 

ran 19 bodů).
Konec základní části  mají za 

sebou junioři U19. V odloženém 
utkání si nejprve přivezli výhru 
z Roudnice nad Labem 78:75 
(Ziesemann 17 bodů) a před po-
sledním hracím víkendem tak 
měli kluci jasnou účast ve fi nálové 
skupině, kam postupují nejlepší 
čtyři týmy. V posledních utkáních 
ještě porazili doma Liberec 63:55 
(Ziesemann 21 bodů) a nakonec 
i doposud suverénní AŠ Mladou 
Boleslav 63:53 (Ziesemann 35 
bodů). Kluci tak základní část uza-
vřeli s bilancí 11 výher a 1 prohry 
na druhém místě jen díky horší-
mu skóre ze vzájemného zápasu 
s Auto Škoda. Další utkání ode-
hrála i děvčata U19, která doma 
nestačila na SKB Českou Třebo-

vou 59:66 (Doležalová 32 bodů).
Dál své soupeře válcují týmy 

kategorie U15. Celkem tři výhry si 
připsali kluci, kteří postupně po-
razili venku Kralupy 112:52 (Šnek 
26 bodů), poté ve vyrovnanějším 
utkání Brandýs nad Labem 85:64 
(Svatek 20 bodů) a nakonec doma 
i Čelákovice 92:61 (Svatek 17 
bodů). Kluky už čeká jen fi nálová 
nadstavba, kdy se jim dosavadní 
výsledky započítávají a utkají se 
postupně s podobně úspěšnými 
týmy z další části  republiky. Sto-
procentní jsou nadále i děvčata, 
která si připsala další dvě vysoká 
vítězství. Nejdříve vyhrála v Mla-
dé Boleslavi 108:23 (Keslerová 
26 bodů), a poté doma porazila 
Brandýs nad Labem 109:12 (Jä-
grová 33 bodů).

Několik dalších soubojů na pa-
lubovce mají za sebou i nejmenší. 
Děvčata U12 odehrála dvojutkání 
v Liberci, kde nejprve podlehla 
55:22, aby v odvetě po úplně ji-
ném výkonu zaslouženě dokázala 
domácí přehrát 44:36. O týden 
později ještě zajížděl tento tým do 
Ústí  nad Labem, kde odešel pora-
žen v obou utkáních, a to 15:75 
a 21:68. Další turnaj, tentokrát 
na domácí palubovce, odehráli 
kluci U12, kteří nejprve prohráli 
s Ústí m nad Labem 22:99, a poté 
i s Roudnicí nad Labem 39:77. 

Turnaj v Teplicích má za sebou 
také tým U11, který s domácími 
dokázal sehrát vítěznou parti i 
v poměru 42:27 a porazil rovněž 
i začínající Liberec 63:7.

            Vojtěch Lehroch, Zdeněk Strolený

vývoj utkání, všechny snahy soupe-
ře zlikvidoval opět výborný bran-
kář Langer. Navíc jsme přidali ještě 
dvě branky, kdy se trefi l Peleška 
a opět Kučera,“ řekl Marcel Miko-
lášek, trenér Futsal Varnsdorf.

Na tři body si domácí věřili 
i proti  zkušenému Rudolfovu, kte-
rý přijel se čtyřmi hráči do pole 
a bez největší hvězdy Benáta. 
Varnsdorf ale dostal krutou lekci, 
když prohrál vysoko 0:5.

„Snad podceněním soupeře jsme 
přestali hrát sálovku, na které jsme 
se před zápasem domluvili. Snaži-
li jsme se přecházet individuál-
ně přes několik hráčů Rudolfova, 
nedůrazným přistupováním k sou-
peři jsme nedokázali kontrolovat 
naši hru. Opti cky to vypadalo, že 
my jsme hráli, ale soupeř nás tres-
tal z rychlých brejků a hlavně dával 
góly. Sportovně musíme přiznat, 
že nás zkušený Rudolfov k ničemu 
nepusti l. O to více tato prohra mrzí 
před domácími fanoušky, kteří nás 
v hojném počtu přišli podpořit, za 

což jim moc děkujeme,“ pokračo-
val Mikolášek.

Základní část zakončil Varnsdorf 
v Mohelnici, před posledním ko-
lem se potýkal s četnými absence-
mi. „Vypadalo to, že vůbec neodje-
deme, protože ve čtvrtek jsem měl 
k dispozici pouze tři hráče do pole. 
Museli jsme tak sáhnout do béčka 
a ještě dokonce i do soupisky gar-
dy. Svou minutáž jsem si zahrál i já. 
Věděli jsme, že musíme hrát úplně 
jinou sálovku, než na kterou jsme 
zvyklí. Udržet hluboký blok a hrát 
na rychlé brejky,“ zakrouti l hlavou. 

Se Zlínem tato takti ka v prv-
ním poločase vycházela, ale i tak 
Varnsdorf těsně před přestávkou 
dostal první gól. „Když Zlín přidal 
po přestávce druhý zásah, tak se 
zdálo, že je z naší strany po zápa-
se. Opak byl pravdou. Díky dvou 
trefám Damnitze jsme utkání 
zdramati zovali. Soupeř si vzal od-
dechový čas a těsně před koncem 
utkání třetí m gólem rozhodl o své 
výhře,“ smutnil Mikolášek.

„Ve druhém zápase nás čekala 
Moravská Třebová. Tým sestave-
ný z mladíků vyhrál poločas 3:0 
a zdálo se, že má utkání pevně 
v rukách. O pauze jsme si řekli, že 
vyhrajeme alespoň druhý polo-
čas. Po trefách Kolára a Pelešky 
bylo opět o co hrát. Síly rapidně 
ubývaly, ale je škoda, že jsme ne-
proměnili dvě stoprocentní šan-
ce. Naopak soupeř přidal čtvrtou 
branku a rozhodl o své výhře 4:2. 
Musím ale všem klukům poděko-
vat za bojovnost a za předvedenou 
hru. I když se dvakrát prohrálo, tak 
musím říct, že všichni naši hráči 
oba zápasy neskutečně odmakali. 
Takže jsme odjížděli s dobrým po-
citem,“ uzavřel vše Mikolášek. 

Bohužel dvě porážky rozhodly 
o tom, že Varnsdorf začne play
-off  na Kladně. Tam se bude hrát 
v sobotu 10. února. Doma se 
Varnsdorf představí 17. února od 
19 hodin. Případný třetí  zápas má 
termín 24. února.                 

                                                            Redakce

Varnsdorf     V sobotu 27. ledna 
se ve sportovní hale odehrálo 
poslední kolo základní části  Be-
nešovské stavebniny Veteráns 
ligy Ústeckého kraje v sálové 

kopané.
Varnsdorfští  odehráli pouze dva 

zápasy, když nejdříve porazili Te-
nis Proboštov 5:2 a remizovali 
s Jamajkou Děčín 1:1. Zisk čtyř 

bodů znamená, že do fi nálového 
kola jde Varnsdorf z třetí ho místa, 
když na prvního ztrácí dva body 
a na páté místo má náskok jed-
noho bodu. Takhle vyrovnaná 

tabulka ještě nikdy nebyla. Finá-
lové kolo se odehraje v sobotu
 17. února v Libouchci.
                                                          
                                                                 Redakce



FK Varnsdorf v zimní lize porazil rezervu Teplic 2:0; foto Jiří Laštůvka
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Fotbalisté urvali v zimní Tipsport lize jedno vítězství

Fotbal: Nejlepší kanonýr dostal trest a v klubu končí 

Varnsdorf  Fotbalisté jsou 
v plné přípravě na jarní start 
druholigové soutěže. Tradičně 
se také zúčastnili zimní Tipsport 
ligy, když na umělé trávě v Mla-
dé Boleslavi sehráli postupně tři 
zápasy. 

Svěřenci Miroslava Holeňáka ze 
tří zápasů vyhráli jeden, v tabulce 
skupiny skončili třetí , v celkovém 
pořadí celého turnaje pak dva-
náctí . Celkovým vítězem se stala 
druholigová Chrudim. 

Varnsdorf vše načal proti  pr-
voligové Mladé Boleslavi, které 
podlehl 0:4. „Zbytečně krutá po-
rážka, hned dva góly jsme dosta-
li ze standardních situací. To je 
samozřejmě špatně. Herně jsme 
nevyhořeli, hrál se dobrý fotbal 
nahoru, dolů. Boleslav byla samo-
zřejmě lepší a vyhrála zaslouženě. 
Ale za mě je to krutý výsledek,“ 
krouti l hlavou Miroslav Holeňák, 
trenér FK Varnsdorf.

Jeho svěřenci navíc poprvé 
v zimní přípravě neskórovali. 
„Mrzí mě, že jsme se neprosadili 
v koncovce, možnosti  jsme určitě 
měli. Možná jsme měli kopat pe-
naltu, ale to už je jedno,“ konsta-
toval.

Varnsdorf     Zákaz účasti  
na všech akti vitách spojených 
s FAČR na 30 měsíců společně 
s pokutou ve výši 20 000 ko-
run. Takový disciplinární trest 
si odnesl útočník druholigové-
ho Varnsdorfu Filip Firbacher, 
který je se sedmi góly nejlep-
ším klubovým střelcem. Vede-
ní klubu s Firbacherem v pátek 
26. ledna odpoledne ukončilo 
smlouvu. 

„S rozhodnutí m komise abso-
lutně nesouhlasím a budu se proti  
němu odvolávat. Více k tomu ne-
mám co říct, uvidíme, jak dopad-
ne odvolání,“ sdělil Deníku kme-
nový fotbalista Hradce Králové. 
Firbacher se měl údajně podílet 
na ovlivnění zápasu SK Rakovník 

Ve druhém utkání pak Varns-
dorf porazil Teplice B 2:0. Pů-
vodně mělo nastoupit prvoligové 
áčko Teplic. Jenže první utkání se 
muselo kvůli špatnému počasí 
odložit, Teplice pak odletěly na 
soustředění. „Jsem rád, že jsme 
k zápasu přistoupili svědomitě. 
Vzhledem k tomu, že jsme na 
podzim dostali ve druhé lize hod-
ně branek, chtěli jsme teď udržet 
nulu. To se podařilo. Jsem spoko-
jený, že jsme soupeře nepouštěli 
do šancí. Byla tam jedna, možná 
dvě situace, to jsme ale zvládli,“ 
začal s hodnocením Miroslav Ho-
leňák.

Na druhou stranu se ale jeho 
družina prosadila „pouze“ dva-
krát. „Byli jsme akti vní a měli hod-
ně střel na bránu. Na té umělce to 
je specifi cké. Byla tam tyčka, pak 
jeden neuznaný gól. Takže jsme 
mohli klidně vyhrát 4:0, hned by 
to bylo lepší. Teplické béčko mu-
sím pochválit, hráli hodně oběta-
vě a tvrdě. Opět jsme protočili dvě 
jedenáctky,“ pokračoval.

V posledním vystoupení v rám-
ci zimní Tipsport ligy podlehli 
Chrudimi 0:1 a v tabulce skončili 
na třetí m místě. Naopak Chru-
dim celý turnaj vyhrála. O osu-
du utkání rozhodla 42. minuta 

a standardní situace celku z vý-
chodu Čech. Na centr Skwarczeka 
si naskočil Kutí k a vstřelil jedinou 
branku zápasu. Varnsdorf herně 
nezklamal, v koncovce byl ale bez-
zubý. V přípravě tak prohrál druhý 
zápas, třikrát zatí m zvítězil. 

„Opět jsme prohráli po gólu ze 
standardní situace, to mě hrozně 
štve. Přesně tohle nás potopilo 
i v utkání proti  Mladé Boleslavi. 
Mrzí mě, že takhle lehce ztrácí-
me zápasy. Myslím si, že jsme 
Chrudim i lehce přehrávali a byli 
o chlup lepší. Ale bohužel pro-
hrajeme kvůli standardní situaci. 
Na to se musíme zaměřit, nesmí-
me takhle lehce ztrácet zápasy. 
Je to chyba,“ přiznal kriti cky 
Miroslav Holeňák, trenér FK 
Varnsdorf. 

Jak vypadá hráčský kádr týmu, 
který bude na jaře tvrdě bojovat 
o záchranu? „Matěj Vlk, který na-
posledy hostoval v Přepeřích, si 
vede velmi dobře. Je šikovný, uvi-
díme. Ale vypadá to nadějně. Na 
zkoušku tu nově máme také Kubu 
Svatoše z Pardubic. Mladý hráč, 
ročník 2005. Ale šikovný, má po-
tenciál,“ dodal Holeňák.                                       
                                                                 Redakce

– Motorlet Praha, který se hrál 
2. října 2021. Údajně měl přij-
mout úplatek, který vedl 
k ovlivnění zápasu, navíc měl sám 
nabídnout úplatek Javieru Neru-
dovi, aby zařídil u dalších členů 
FAČR ovlivnění daného zápasu.

Dvaadvaceti letý útočník ode-
hrál za Varnsdorf třináct utká-
ní. Naposledy za něj nastoupil 
21. října v Kroměříži, kde odehrál 
jeden poločas. Severočeši tehdy 
vyhráli 2:1 a zapsali vůbec první 
vítězství v sezóně. Pak už se Fir-
bacher v sestavě neobjevil.

„Před lety se zapletl do aféry, 
kde se mělo ovlivnit jisté utkání. 
Já si počkám na rozhodnutí  od-
povědných orgánů. Pro nás je 
důležité, zda bude hrát anebo 

bude mít dál pozastavenou čin-
nost,“ řekl Deníku na konci listo-
padu Miroslav Holeňák, trenér 
FK Varnsdorf. Firbacher tak byl 
členem týmu, dokonce ještě ode-
hrál přátelské zápasy v rámci zim-
ní přípravy. Dal dokonce dva góly, 
jeden Jablonci a druhý němec-
kému celku Bischofwerdaer FV 
08. Poslední utkání za Varnsdorf 
sehrál v úterý 23. ledna v rámci 
zimní Tipsport ligy proti  Teplicím 
B.

„Počítáme s tí m, že Filip u nás na 
99 procent skončí. Naděje umírá 
poslední, bude se odvolávat, ale 
moc tomu nevěřím. Samozřejmě 
o tom musí rozhodnout pan Ga-
briel, šéf klubu. Ale bohužel to 
nedopadne dobře,“ pravil v pátek 

26. ledna ráno Miroslav Hole-
ňák. Ten samý den odpoledne už 
bylo jasno. Vedení klubu ukončilo 
s Firbacherem smlouvu.

Varnsdorf čeká na jaře těžká 
bitva o záchranu v druhé nejvyšší 
soutěži. Ztráta nejlepšího střelce 
je velkou komplikací. „Je to tak, 
Filip je stále náš nejlepší střelec. 
Jestli se chceme zachránit, musí-
me dávat góly. Na druhou stranu 
jsme se na tuto variantu připravo-
vali už od listopadu. Počítali jsme 
s tí m, že tahle situace může na-
stat. Pro každého trenéra je fakt, 
že přijde o nejlepšího kanonýra, 
velký zásah. Nedá se nic dělat,“ 
smutně konstatoval kouč Miro-
slav Holeňák.

                                                        Redakce
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